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Opzet van de bijeenkomst

Op 22 november vond de 2e participatieavond plaats voor de ruimtelijke visie 
voor Berkendonk. De bewoners van de wijk werden hiervoor uitgenodigd en 
konden zich aanmelden voor een van de vier bijeenkomsten, die van 17:00-
21:00 plaatsvonden. Er kwamen in totaal circa 90 bewoners op af. 

De avond was ingedeeld in een plenair gedeelte, waarna de groep uiteen 
ging in aan vier tafels. Op deze tafels werd de ruimtelijke visie getoond en 
konden vragen worden gesteld en opmerkingen worden geven. 

Invulling plenair gedeelte

In het plenaire gedeelte werd de aanleiding en het vertrekpunt voor de 
ruimtelijke visie toegelicht. Ook werden de huidige mogelijkheden voor 
evenementen toelicht. Hierna volgde een korte terugblik op de reeds gezette 
processtappen in het visietraject. Tot slot werden de vier kaarten getoond 
en toegelicht, die tezamen de toekomstige visie voor Berkendonk vormden. 
Geëindigd werd met de toelichting van het programma van eisen, wat op dat 
moment nog uitwerking moest krijgen.

Invulling tafels

De bewoners gingen daarna uiteen aan de verschillende tafels. Op de tafels 
lagen de vier kaarten van de ruimtelijke visie, de huidige mogelijkheden 
voor evenementen op Berkendonk en punten waar een programma van 
eisen aan kan voldoen. 

Aanwezigen werden gevraagd om antwoord te geven op de volgende vragen, 
en dit op te schrijven op geeltjes:

1. Ten aanzien van de ruimtelijke visie(kaarten): heeft u aanbevelingen of 
vragen? 

2. Ten aanzien van het programma van eisen: waar moeten we volgens u 
aan denken bij de uitbreiding van het terrein?

De vragen leidden tot constructieve gesprekken, waarin bewoners hun 
wensen, zorgen en aandachtspunten konden inbrengen. Over het algemeen 
waren aanwezigen positief over de gepresenteerde visie.

Op de volgende pagina’s gaan we in op de input die deze vragen opleverde. 
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1. Algemene opmerkingen t.a.v. ruimtelijke visie
Ten aanzien van de ruimtelijke visie en gepresenteerde kaarten werden door aanwezigen de 
volgende opmerkingen en aandachtspunten meegegeven. De opmerkingen zijn gecategoriseerd 
naar thema.

Voorzieningen en faciliteiten

• De komst van horeca wordt beschouwd als positief voor de recreatieplas, maar ook voor de 
leefbaarheid in de avonduren. Sommigen noemen dat dit aan twee kanten van de plas moet 
komen, bijvoorbeeld een kiosk in het noorden en een hoogwaardig horecapunt aan de 
zuidkant. Een gecombineerde accommodatie met de watersportverenigingen is ook denkbaar. 
Enkelen noemden dat natuureducatie vanuit de gecombineerde faciliteit mogelijk kan worden. 

• Ook worden nieuwe activiteiten rondom de plas aangemoedigd. Bijvoorbeeld de aanleg van 
een (zwem)steiger in het water of een plek om te vissen. Er moet vooral iets te doen zijn voor 
kinderen. 

• Over verblijfsrecreatie is niet iedereen het eens. Sommigen noemen dat een permanente 
camping niet wenselijk is (ook geen natuurcamping), anderen vinden permanente 
camperplaatsen, tipitenten of een camping juist wel wenselijk. Men is tevreden met dat het 
idee van een bungalowpark niet in de visie is opgenomen. 

Veiligheid, toezicht en bereikbaarheid

• De jaarrond en gratis toegankelijkheid van de plas is voor velen belangrijk. Ook tijdens 
evenementen.

• De veiligheid in het tunneltje richting Rijpelberg wordt meermaals genoemd. Zo wordt 
genoemd dat camera’s nodig zijn, en dat de tunnel tijdens evenementen moet worden 
afgesloten, om de toestroom van bezoekers in de wijk te beperken. Meer toezicht op de plas is 
ook welkom, zowel overdag als in de avond en nacht.

• Extra parkeerplaats aan de noordzijde van de plas wordt door enkele aanwezigen als niet 
wenselijk ervaren, vanwege de aanwezige natuur. Wel zijn volgens meerdere mensen meer 

parkeerplaatsen aan het zuiden van de plas welkom, tussen de bomen.

• De toegankelijkheid vanaf de parkeerplaats naar het strand is volgens meerderen een 
aandachtspunt. Deze helling is momenteel steil. 

Natuur en landschap

• Bescherming van de natuur aan de noordkant van de plas is een duidelijke wens van de 
aanwezigen. Deze moet toegankelijk blijven voor bezoekers. Er wordt meerdere keren 
benoemd dat de bossen aan de noordkant niet kapot mogen worden gereden door fietsers of 
door evenementen vernield mogen worden. Evenementen mogen dus geen effect hebben op 
de reeds aanwezige natuur in het gebied.

• Ook zijn er wensen om het gebied zoveel mogelijk natuurlijk in te richten. Er moet een goede 
balans zijn tussen evenementen enerzijds en natuur anderzijds. 

Evenementen

• Evenementen worden over het algemeen gezien als een positieve ontwikkeling. Velen zijn blij 
dat er eindelijk iets gebeurd in het gebied en er wat levendigheid komt. Dat er wat meer 
plaatsvindt vinden sommigen wel van toegevoegde waarde. Wel worden er door sommigen 
zorgen geuit over de frequentie, geluidsniveaus en het type evenementen dat voorzien is. 

• Tijdens evenementen moet een pendelbus tussen het station en het evenemententerrein 
kunnen rijden of moet een Kiss & Ride mogelijk worden. 

• De toegankelijkheid van de plas tijdens evenementen voor niet-evenementenbezoekers is 
een veel benoemd punt. Ook (water)sportvoorzieningen moeten bereikbaar blijven tijdens 
evenementen. 

• De geluidswal bij de N279 moet volgens enkelingen worden opgehoogd, wanneer er meer 
evenementen gaan plaatsvinden op het terrein. 
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2. Opmerkingen t.a.v. programma van eisen 
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Hieronder zijn de opmerkingen ten aanzien van het programma van eisen benoemd. We gaan 
daarbij in op de concrete punten die genoemd zijn over de aantallen evenementen per 
geluidscategorie, rustperiode en eindtijden. Ook gaan we in op de verschillende punten die 
genoemd zijn over het gebruik van de locatie door een evenementenorganisator. 

Frequentie, rustperiode en eindtijden

• Aantallen evenementen per jaar. De maximum aantallen die benoemd worden variëren van 4, 
8 tot 12 evenementen per jaar. De meeste opmerkingen worden uitgesplitst per categorie:
Categorie 1 & 2: Benoemd wordt dat evenementen van deze categorieën hartstikke welkom 
zijn. Enkele inwoners geven mee dat deze categorieën gemaximeerd moeten worden op 1x per 
2 maanden (6x per jaar). 
Categorie 3: Meerdere aanwezigen geven aan dat ze categorie 3 niet willen uitbreiden, maar 
beperken. Sommigen noemen de huidige 2 keer per jaar als maximum, ook 3 à 4 keer wordt 
genoemd. Een enkeling geeft aan dat categorie 3 evenementen niet past binnen de schaal van 
Helmond. 

• Rustperiode. Een concrete periode die tussen evenementen moet zitten wordt niet genoemd. 
Sommigen geven aan dat het niet prettig is om elke paar weken geluidsoverlast te ervaren. 
Anderen geven aan dat evenementen goed op elkaar af moeten worden gestemd, zodat ze in 
ieder geval niet tegelijk plaatsvinden. 

• Eindtijd. Als eindtijd wordt 00:00 genoemd, of 01:00 bij maximale een frequentie van 4x per 
jaar. Sommige inwoners geven aan dat het niet erg is als er af en toe iets georganiseerd wordt 
tot 23:00, omdat er dan toch al geluid in de buurt is. 
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Gebruiksvoorschriften

• Programmering. Enkelen geven aan dat ze geen muziekfestivals in het gebied willen, maar wel 
braderieën, sportevenementen en evenementen voor badgasten en kinderen. Dat het gebied 
voor verschillende typen evenementen benut moet worden, wordt vaak genoemd. Genoemd 
wordt een ijsbaan in de winter, watersportevenementen (wedstrijden), familie of 
sportevenementen, een openluchtbioscoop, maar ook evenementen voor verschillende 
leeftijden en kleinere evenementen. 

• Kamperen. Een kampeergelegenheid moet ook bruikbaar zijn voor de zeilvereniging. 

• Omwonenden betrekken. Organisatoren moeten voorafgaand aan een evenement goed 
communiceren met omwonenden over wat er verwacht kan worden. Communiceer ook de 
evenementenkalender met de omgeving. Ook moet een klachtenportaal beschikbaar zijn. Er 
wordt meerdere keren benoemd dat omwonenden voor evenementen graag gratis kaartjes 
ontvangen.  

• Vuurwerk. Er werd vaak verzocht om geen vuurwerk toe te staan bij evenementen.

• Geluid. Verzocht werd om de windrichting en windsnelheid mee te nemen in het geluidsniveau. 
Meerdere personen gaven als suggestie mee om de boxen richting het zuid(oosten) richten, 
mede i.v.m. het dragen van geluid over het water. Genoemd wordt om het geluid in ieder geval 
niet naar de wijk Rijpelberg te richten. 

• Rommel en overlast. Maak met de organisator duidelijke afspraken over rommel en overlast, en 
dat dit na het evenement niet in de omgeving terecht komt maar opgeruimd wordt. Bijvoorbeeld 
door routing en prullenbakken.

• Bereikbaarheid. De zeilvereniging moet bereikbaar blijven tijdens evenementen. Ook de 
toegankelijkheid van de plas en omwonenden wordt vaker genoemd als aandachtspunt. 
Positioneer aanrijroutes voor evenementen zo ver mogelijk weg van omwonenden. De Raktweg 
is erg smal en is volgens sommigen niet geschikt voor de aan- en afvoer van bezoekers van een 
evenement. Ook parkeren tijdens evenementen is een zorg. 

Overige opmerkingen

• Overlast. Bij toekomstige overlast moet het aantal evenementen naar beneden worden 
geschaald. 

• Enquête. De suggestie wordt gegeven om een enquête uit te zetten in de omgeving waarin 
gevraagd wordt naar de aantallen evenementen en de rustperiode tussen evenementen.
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